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ongeregeldheden op 21 en 22 september 2012 in Haren

Groningen, 8 maart 2013

Geacht college,

Vandaag presenteerde de commissie Cohen haar onderzoeksresultaten naar aanleiding van de 

“Project X”-rellen in Haren van 21 en 22 september 2012. De SP-fractie is geschrokken van 

ontstane situatie tijdens de “Project X”-rellen, maar ook van de kritiek van de commissie 

Cohen. In het rapport wordt kritiek geleverd op de rol van de autoriteiten. 

De gemeente Groningen speelde op twee terreinen een belangrijke rol als het gaat om de 

veiligheid tijdens de “Project X”-rellen in Haren. 

Het eerste punt van kritiek betreft de onduidelijke communicatie. In het rapport wordt dit als 

volgt verwoord: “Ook de communicatie vanuit de gemeente Groningen (die neerkwam 

op“welkom in Groningen”) droeg niet bij aan een eenduidig beeld. Uit gesprekken die door 

onze commissie met vertegenwoordigers van de media zijn gevoerd, blijkt dat deze onheldere 

communicatie als weifelend is ervaren, wat hun belangstelling voor wat er in Haren ging 

gebeuren eerder aanwakkerde dan deed afnemen. In zulke omstandigheden is er juist grote 

behoefte aan duidelijkheid en heldere kaders. Die waren er niet.” 

Het tweede punt van kritiek betreft het vervoeren van de bezoekers van Haren naar Groningen 

en de onduidelijkheid die hierbij ontstaan is. In het rapport wordt dit als volgt verwoord;

“Van te voren was via de gemeente Groningen en de politie geregeld dat er bussen zouden 

klaar staan om bezoekers van Haren naar Groningen te vervoeren, omdat het Groningse 

uitgaanscentrum geen probleem zou hebben extra bezoekers te absorberen. Maar na de 

escalatie stond de burgemeester van Groningen erop dat alleen goedwillende bezoekers naar 

Groningen vervoerd zouden worden. Dat was in het licht van de omstandigheden ongelukkig 

en niet behulpzaam.” 

Met de twee bovenstaande citaten wordt gedoeld op de situatie dat een loco-burgemeester van 

Groningen op vrijdagmiddag oproept dat mensen naar Groningen kunnen komen, maar dat de 

burgemeester van Groningen die vrijdagavond uiteindelijk besluit dat er alleen goedwillende 

bezoekers aan Haren met bussen naar Groningen kunnen worden vervoerd.  

Cohen constateert dat er in de loop van de bewuste avond steeds meer mensen die geen 

formele rol hebben in het gemeentelijk beleidsteam (GBT) arriveren. Als eerste arriveert om 

21.05 uur de burgemeester van Groningen. Hij is volgens het rapport gebeld door zijn 

bestuurlijke adviseur, die vanaf het begin al deelneemt aan het GBT om de belangen van 

Groningen te behartigen. De burgemeester sluit aan om beslissingen te nemen die de openbare 

orde van Groningen betreffen. 

Het gaat dan om beslissingen over het met bussen verplaatsen van de feestgangers naar de 

stad Groningen en het al dan niet laten doorrijden van treinen zonder te stoppen in Haren. 

Aanvankelijk had de loco-burgemeester van Groningen het aanbod gedaan om het 



toegestroomde publiek in Haren door te geleiden naar de stad Groningen waar genoeg 

uitgaansgelegenheden zijn om hen op te vangen. Er waren via het ROT en de gemeente 

Groningen bussen geregeld om het publiek te vervoeren naar Groningen. Dat gebeurt ook, 

maar op het moment dat de sfeer grimmiger wordt, stelt de burgemeester van Groningen de 

nadrukkelijke voorwaarde dat alleen welwillende feestgangers welkom zijn en hij eist dat er 

bij de bussen een selectie plaatsvindt: er mogen geen relschoppers met de bus mee. De

burgemeester van Groningen is naar eigen zeggen geïrriteerd als blijkt dat vanuit

politievoorlichting (om 21.03 en 21.25) getweet wordt dat feestgangers met de bus

naar Groningen kunnen gaan. Besloten wordt dat de bussen pas na toestemming van de

burgemeester van Groningen mogen vertrekken. Dat selectiebeleid blijkt in de

praktijk niet uitvoerbaar. 

Cohen concludeert: “De interventie van de burgemeester van Groningen om geen 

toestemming te geven bussen met feestgangers naar Groningen te laten vertrekken was in dat 

verband ongelukkig en niet behulpzaam, zeker in het licht van het feit dat het initiatief om 

deze bussen in te zetten in eerste instantie afkomstig was van de gemeente Groningen.”

Naar aanleiding van bovenstaande heeft de SP-fractie de volgende vragen aan u: 

1. Kunt u aangeven wat de redenen en overwegingen zijn geweest dat de burgemeester van 

Groningen op de bewuste vrijdagavond tegenstrijdig met de oproep van de loco-

burgemeester die middag, besluit om alleen goedwillende bezoekers aan Haren met 

bussen naar Groningen te willen vervoeren? Zo nee, waarom niet?

2. Is de burgemeester het eens met de conclusie van de commissie Cohen dat deze 

interventie om alleen toestemming te geven bussen met goedwillende feestgangers naar 

Groningen te laten vertrekken ongelukkig en onbehulpzaam was, zeker in het licht van 

het feit dat het initiatief deze bussen in te zetten in eerste instantie afkomstig was van de 

gemeente Groningen? Zo nee, waarom niet?

3. Kan de burgemeester aangeven of hij in de signalen voorafgaand aan de bewuste 

vrijdagavond aanleiding zag om in zijn rol als voorzitter van de Veiligheidsregio 

Groningen proactief de hulp van de Veiligheidsregio aan te bieden aan de gemeente 

Haren? Zo nee, waarom niet?
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